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 التلر: العساق -ةغراد

hassaniamnah@gmail.com  

 الملذص:
إنّ علوم القسآن الكسىم إحرى المحرداة الحرىذة الحي ىسحعيو ةها المفسس نذله نذل المفسس القرىم 

جوظيف علوم القسآن الكسىم في في جفسيس اليص القسآىي هقر ةزل المفسسهن الحرَادييو جهودهم في 
 الحفسيس هفي جأهىل اليص القسآىي.

هفي الواقع فإن ةعض الحفاسيس الحرىذة اجذزة نيهجا في جوظيف علوم القسآن الكسىم ىكهو في 
الحفسيس ةحسب ىشهل اليص القسآىي، ههزا ىيررج أه ىردل جحث علم أستاب اليشهل هكان نو هؤلاء المفسسىو 

 عتر القادر الملا حوىش ضاحب جفسيس ةيان المعاىي .الحرَادييو الشيخ 

 . الشيخ عبد القادر ملا حويش()التفسير . الحدَاثيين  مفتاحية:كلمات   

Exegesis as Revealed by Late Scholars Sheikh Abdul Kader Mola Hwesh  As Pattern 
Abstract: 

Holy Quran sciences are among the modern parameters applied by the interpreter likewise 
the early interpreter in explaining the Quranic text. The contemporary interpreters did their best 
efforts in explaining the Holy Quran sciences for explanation and interpretation of Quran text. 
Indeed, some modern explanations followed an approach  in using Holy Quran sciences which lies 
behind the explanation according to the date of the Quran text revealing  within the science of the 
reveal reasons. Among those late scholars and interpreters is Sheikh Abdul Qader Al Mola 
Hwesh, the interpreter of Bayan Al Maani.  

Keywords: ( exegesis, late scholars, Mola Hwesh ) 
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